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UCHWAŁA NR LX/493/10
RADY MIASTA BOLESŁAWIEC

z dnia 12 października 2010 r.

w sprawie apelu do Władz Rzeczypospolitej Polskiej w związku z działaniami Rządu Rzeczypospolitej 
Polskiej, zmierzającymi do zaostrzenia przepisów w sprawie tzw. "dopalaczy". 

Na podstawie art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tekst jednolity: Dz. U. 
z 2001r. Nr 142, poz.1591 ze zmianami: Dz. U. z 2002 r. Nr 23, poz. 220, Nr 62, poz. 558, Nr 113, poz. 984, Nr 
153, poz. 1271 i Nr 214, poz. 1806; z 2003 r. Nr 80, poz. 717 i Nr 162, poz. 1568; z 2004 r. Nr 102, poz. 1055, Nr 
116, poz. 1203 i Nr 167, poz. 1759; z 2005 r. Nr 172, poz. 1441 i Nr 175, poz. 1457; z 2006 r. Nr 17, poz. 128 i Nr 
181, poz. 1337, z 2007 r. Nr 48, poz. 327, Nr 138, poz. 974, Nr 173, poz. 1218; z 2008 r. Nr 180, poz. 1111; z 2009 
r. Nr 223, poz. 1458, Nr 52, poz.420 Nr 157, poz. 1241; z 2010 r. Nr 28, poz. 142, Nr 28 poz. 146, Nr 106, poz. 
675) w związku z § 25 ust. 2 pkt 4 Statutu Miasta Bolesławiec (Dz. Urz. Woj. Dolnośląskiego z 2003 r. Nr 16, poz. 
449 ze zmianami Dz. Urz. Woj. Dolnośląskiego z 2003 r. Nr 83, poz. 1732; Dz. Urz. Woj. Dolnośląskiego z 2004 r. 
Nr 36, poz. 656; Dz. Urz. Woj. Dolnośląskiego z 2007 r. Nr 12, poz. 103; Dz. Urz. Woj. Dolnośląskiego z 2009 r. 
Nr 2, poz. 38) 

Rada Miasta Bolesławiec, na wniosek Prezydenta Miasta Bolesławiec, uchwala, co następuje: 

§ 1. Rada Miasta Bolesławiec wspiera działania Rządu Rzeczypospolitej Polskiej, zmierzające do zaostrzenia 
przepisów w sprawie tzw. "dopalaczy", mającego na celu m.in. umożliwienie kontroli produkcji i sprzedaży 
podejrzanych środków oraz wstrzymanie ich wytwarzania i wprowadzania do obrotu, do czasu uzyskania wyników 
badań potwierdzających ich bezpieczeństwo. 

§ 2. Rada Miasta Bolesławiec apeluje do Sejmu i Senatu Rzeczypospolitej Polskiej oraz do Prezydenta 
Rzeczypospolitej Polskiej o przyspieszenie procedury legislacyjnej, by w jak najkrótszym czasie polskie prawo 
chroniło naszych obywateli, a zwłaszcza dzieci i młodzież przed negatywnymi skutkami zażywania "dopalaczy". 
Apel niniejszy stanowi kontynuację działań Rady Miasta Bolesławiec, zmierzających do rozwiązania problemu 
tzw. "dopalaczy", zapoczątkowanych podjętym w dniu 28 stycznia 2009 r. na XXXV sesji Rady Miasta 
Bolesławiec apelem. 

§ 3. Zobowiązuje się Prezydenta Miasta Bolesławiec do niezwłocznego przekazania niniejszego apelu 
Prezydentowi Rzeczypospolitej Polskiej, Marszałkom Sejmu oraz Senatu Rzeczypospolitej Polskiej, Prezesowi 
Rady Ministrów, Ministrowi Zdrowia oraz Ministrowi Spraw Wewnętrznych oraz Administracji. 

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta 

Janina Urszula Piestrak-
Babijczuk
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Uzasadnienie

W związku z pojawiającymi się w ostatnim czasie doniesieniami w prasie i telewizji na temat tragicznych skutków 
zażywania tzw. "dopalaczy", Prezydent Miasta Bolesławiec wystąpił do Rady Miasta Bolesławiec z wnioskiem, 
o podjęcie działań mających na celu wsparcie prac Rządu Rzeczypospolitej Polskiej, który poprzez zaostrzenie 
przepisów, dąży do wyeliminowania z obrotu substancji, potocznie zwanych "dopalaczami". Zgodnie z informacją 
Krajowego Biura ds. Przeciwdziałania Narkomanii termin „dopalacze” nie posiada charakteru naukowego. Jest to 
potocznie używana definicja dla grupy różnych substancji lub ich mieszanek o rzekomym lub faktycznym działaniu 
psychoaktywnym, nieznajdujących się na liście substancji kontrolowanych przepisami ustawy o przeciwdziałaniu 
narkomanii. Sprzedaż przedmiotowych substancji i ich mieszanek odbywa się za pośrednictwem 
wyspecjalizowanych sklepów, które sprzedają dopalacze jako np. nawozy do roślin. W asortymencie sklepów 
pojawiają się zarówno specyfiki o działaniu stymulującym, relaksującym, jak i psychodelicznym, czy też 
halucynogennym. Sklepy oferujące tego typu asortyment działają od kilku lat w większości krajów Europy, 
głównie w Wielkiej Brytanii, Niemczech i Holandii. W Polsce pierwszy sklep uruchomiono w 2008 r. Jak dotąd 
placówki te nie zostały zdelegalizowane w żadnym z krajów Unii Europejskiej. W roku 2009 Sejm znowelizował 
ustawę o przeciwdziałaniu narkomanii, uniemożliwiając handel 17 substancjami szkodliwymi dla zdrowia, m.in. 
benzylopierazyną (10% siły działania amfetaminy), która wchodziła w skład dopalaczy. Pod koniec sierpnia 
bieżącego roku weszła w życie ustawa zakazująca handlu dopalaczami zawierającymi m.in. mefedron (syntetyczna 
substancja o działaniu patogennym), jednak na rynku wciąż pojawiają się nowe specyfiki. Wystąpienie przez Radę 
Miasta Bolesławiec z apelem do Władz Rzeczypospolitej to wyraz oburzenia oraz zaniepokojenia obecną sytuacją, 
w której przy wykorzystaniu luk prawnych wprowadza się do obrotu substancje, których zażywanie może 
doprowadzić do tragicznych skutków. JZ/SC 


